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PROTOKÓŁ NR LXXII/72/2023 
sesji Rady Miejskiej Mikołowa, która odbyła się w dniu 24 października 2023 roku, 

w sali sesyjnej budynku Urzędu Miasta przy ul. K. Miarki 15 
 
Obrady rozpoczęto o godzinie 1600. 
Obecnych 20 radnych (na 21 ogółem). 
 
Proponowany porządek obrad. 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z sesji nr LXXI/71/2023. 
4. Temat wiodący sesji: Zakład Gospodarki Lokalowej w Mikołowie. 
5. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: 
a) zmian w budżecie na 2023 rok, 
b) zmian w wieloletniej prognozie finansowej na lata 2023-2041,  
c) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Mikołowskiemu na rok 2023,  
d) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2024 rok,  
e) określenia zasad wnoszenia, cofania i zbywania udziałów lub akcji przez Burmistrza Mikołowa, 
f) określenia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub gminnej ewidencji zabytków 
znajdujących się na terenie gminy Mikołów,  

g) trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego,  
h) zmiany uchwały nr XXIII/229/2020 Rady Miejskiej Mikołowa z dnia 21 kwietnia 2020 r. 

w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach 
wsparcia – w schroniskach dla osób bezdomnych oraz schroniskach dla osób bezdomnych 
z usługami opiekuńczymi,  

i) przyjęcia Programu Współpracy Gminy Mikołów z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 
uprawnionymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2024,  

j) zasad i trybu korzystania z obiektów i urządzeń użyteczności publicznej w szkołach 
i przedszkolach,  

k) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności gruntowej,  
l) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej w Mikołowie przy ul. Modrzewiowej 

(działki nr 2254/54 i 2758/54),  
m) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej w Mikołowie przy ul. Modrzewiowej 

(działki nr 2759/54 i 2255/54),  
6. Informacje Przewodniczącej Rady Miejskiej Mikołowa. 
7. Informacje Burmistrza Mikołowa, w tym sprawozdanie z realizacji uchwał. 
8. Interpelacje i zapytania radnych. 
9. Odpowiedzi Burmistrza na interpelacje, zapytania i wnioski. 
10. Wolne głosy. 
 
Do pkt 1 
 
Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska przywitała radnych, burmistrza i jego 
zastępców, pracowników Urzędu, przedstawicieli jednostek pomocniczych, wszystkich 
uczestników posiedzenia, mieszkańców oraz posła na Sejm RP Łukasza Osmalaka i senatora RP 
Piotra Masłowskiego. 
Pogratulowała wyboru posłowi na Sejm RP Łukaszowi Osmalakowi oraz senatorowi RP Piotrowi 
Masłowskiemu. Stwierdziła, że cieszy się, iż Mikołów będzie miał swojego przedstawiciela 
w parlamencie i że liczy na dobrą współpracę. Następnie udzieliła im głosu. 
 
Poseł na sejm RP Łukasz Osmalak podziękował wszystkim za pomoc i oddane głosy. 
 
Senator RP Piotr Masłowski stwierdził, że Mikołów nie jest dla niego ziemią nieznaną 
i poinformował, że zdobył tu więcej głosów niż w Rybniku, gdzie mieszka i pełnił funkcję 
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wiceprezydenta. Czuje się zobowiązany i zadeklarował, że postara się bywać tu jak najczęściej 
i wraz z Łukaszem Osmalakiem będzie słuchał mieszkańców i przenosił ich sprawy na szczebel 
centralny. Dodał na koniec, że jako wiceprezydent zna sytuację samorządów i deklaruje, że tym 
problemem również w pierwszej kolejności postara się zająć. 
 
Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska otwarła sesję.  
 
Do pkt 2 
 
Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska przedstawiła porządek obrad. 
 
Następnie głos zabrał sekretarz miasta Jakub Jarząbek, który z upoważnienia Burmistrza, zgłosił 
następującą propozycję zmiany porządku obrad: 
- zniesienie z porządku obrad projektu uchwały na druku oznaczonym literą I w sprawie przyjęcia 
Programu Współpracy Gminy Mikołów z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 
uprawnionymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2024.  
 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem porządku obrad ze zgłoszoną zmianą. 
 
Za przyjęciem głosowało 19 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 
 
Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że w obradach uczestniczy 
19 radnych. Radny Michał Rupik jest nieobecny ze względu na urlop, a radny Adam Zawiszowski 
informował, że się spóźni.   
 
Do pkt 3 
 
Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska przedstawiła protokół z sesji  
nr LXXI/71/2023 z dnia 26 września 2023 roku. Poinformowała, że do protokołu nie wniesiono 
uwag ani zmian. 
 
Protokół zostały przyjęty.  
 
Do pkt 4 
 
Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska przystąpiła do tematu wiodącego sesji – 
Zakład Gospodarki Lokalowej w Mikołowie. Poinformowała, że do Rady Miejskiej Mikołowa 
wpłynęła informacja z działalności Zakładu Gospodarki Lokalowej w Mikołowie za okres od 
stycznia do grudnia 2022 roku, która została szczegółowo omówiona na posiedzeniu Komisji RM 
nr 3 ds. Gospodarki Miejskiej w dniu 17 października br. Zapytała, czy ktoś chciałby jeszcze zabrać 
głos w temacie? 
 
Radna Stanisława Hajduk-Bies wystąpiła z zapytaniem, czy w trakcie trwającej kadencji przybyło 
gminie lokali mieszkalnych – komunalnych i socjalnych? 
 
Zastępca burmistrza Mateusz Handel poinformował, że udzieli odpowiedzi pisemnej, gdyż 
obecna kadencja zlewa mu się z poprzednią i nie pamięta już, które inwestycje zostały wykonane 
w 2017, 2018 czy 2019 roku. Poinformował, że obecnie jest budowany nowy budynek na 
ul. Młyńskiej 122, jest remontowana kamienica na ul. Okrzei 2, kończy się postępowanie na remont 
kamienicy na ul. Stawowej 2 oraz jest pozytywna decyzja Banku Gospodarstwa Krajowego dla 
wniosku formalnego w sprawie opracowywanego od 3 lat projektu budowy 75 mieszkań na 
ul. Waryńskiego. 
 
Więcej zgłoszeń nie było. 
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Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska podziękowała za przedłożone materiały, 
za odpowiedzi udzielone na posiedzeniu Komisji RM nr 3 ds. Gospodarki Miejskiej oraz za 
dyskusję w temacie.  
 
Do pkt 5 
 
Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska – kolejno przedstawiła projekty uchwał  
w sprawie: 
 

a) zmian w budżecie na 2023 rok 
 
Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że projekt uchwały został 
pozytywnie zaopiniowany przez komisje: 
- nr 5 ds. Ochrony Środowiska w głosowaniu: za 3 radnych, przeciw 0, wstrzymał się 1;  
- nr 3 ds. Gospodarki Miejskiej w głosowaniu: za 6 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0;  
- nr 7 ds. Kultury, Sportu, Informacji i Promocji w głosowaniu: za 7 radnych, przeciw 0, wstrzymał 
się 2;  
- nr 6 ds. Społecznych w głosowaniu: za 5 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 2;  
- nr 2 ds. Budżetu w głosowaniu: za 5 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0.  
 
Zapytań ani uwag nie było. 
 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. uchwały.  
 
Za przyjęciem głosowało 15 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 4.  
Uchwała nr LXXII/744/2023 została podjęta większością głosów.   
 

b) zmian w wieloletniej prognozie finansowej miasta Mikołowa na lata 2023-2041 
 
Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że projekt uchwały został 
pozytywnie zaopiniowany przez Komisję nr 2 ds. Budżetu w głosowaniu: za 5 radnych, przeciw 0, 
wstrzymało się 0.  
 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. uchwały.  
 
Za przyjęciem głosowało 15 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 4.  
Uchwała nr LXXII/745/2023 została podjęta większością głosów.  
 

c) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Mikołowskiemu na rok 2023  
 
Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że projekt uchwały został 
pozytywnie zaopiniowany przez komisje: 
- nr 3 ds. Gospodarki Miejskiej w głosowaniu: za 5 radnych, przeciw 0, wstrzymał się 1; 
- nr 2 ds. Budżetu w głosowaniu: za 5 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0.  
 
Zapytań ani uwag nie było. 
 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. uchwały.  
 
Za przyjęciem głosowało 17 radnych, przeciw 0, wstrzymał się 2.  
Uchwała nr LXXII/746/2023 została podjęta większością głosów.  
 

d) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2024 rok 
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Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że projekt uchwały był 
objęty konsultacjami społecznymi, w ramach których w terminie nie otrzymano żadnych opinii, 
wniosków i uwag od uprawnionych podmiotów. Poinformowała również, że projekt uchwały został 
pozytywnie zaopiniowany przez Komisję RM nr 2 ds. Budżetu w głosowaniu: za 4 radnych, 
przeciw 0, wstrzymało się 0. Udzieliła głosu radnemu Krzysztofowi Żurowi, który zgłosił się do 
dyskusji. 
 
Radny Krzysztof Żur poinformował, że ma pretensje, iż projekt nie został skierowany do Komisji 
RM nr 3 ds. Gospodarki Miejskiej i uważa, że na jej posiedzeniu było wystarczająco czasu, żeby go 
omówić szczegółowo i dodać jakieś zmiany, uwagi. Stwierdził, że jak zwykle projekt opiniowała 
tylko jedna komisja i znowu nad tym ubolewa. Z uwagi na to, że są mieszkańcy, którzy obserwują 
sesję, zwrócił się z prośbą o omówienie i przedstawienie zmian teraz. 
 
Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska stwierdziła, że pan radny ma prawo do 
wyrażania ubolewania nad tym, jakie materiały są na jakiej komisji i czy coś na ten temat wie, czy 
nie wie. Poinformowała, że wszelkie materiały dostał, w tym materiały z wyjaśnieniami, 
ze szczegółowym porównaniem wzrostu stawek. Mógł się z tym zapoznać. Poprosiła 
wiceburmistrza o przedstawienie zmian. 
 
Zastępca burmistrza Mateusz Handel stwierdził, że posiedzenia komisji są jawne i każdy może 
na nie przyjść. Temat był omówiony bardzo szczegółowo na posiedzeniu Komisji RM nr 2 
ds. Budżetu. Przedstawiono co z czego wynika. W załączonym materiale do uchwały jest tabela, 
obrazująca co z czego wynika, przygotowana aby radni mogli zrozumieć nad czym będą głosowali 
i jakie mogły być stawki maksymalne, jakie były w latach ubiegłych i jaką stawkę według 
wskaźników GUS-u można było zastosować. Podsumował, że praktycznie nigdzie nie 
zaproponowano stawek maksymalnych, licząc się z tym, że sytuacja przedsiębiorców, jak 
i mieszkańców nie jest aż tak dobra. Niemniej w tej kwestii należy mieć również na uwadze budżet 
gminy. 
 
Więcej zgłoszeń nie było. 
 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. uchwały.  
 
Za przyjęciem głosowało 15 radnych, przeciw 1, wstrzymało się 3.  
Uchwała nr LXXII/747/2023 została podjęta większością głosów.  
 

e) określenia zasad wnoszenia, cofania i zbywania udziałów lub akcji przez Burmistrza 
Mikołowa – wymieniony druk 

 
Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że projekt uchwały został 
pozytywnie zaopiniowany przez komisje: 
- nr 3 ds. Gospodarki Miejskiej – wraz ze zgłoszoną na komisji autopoprawką – w głosowaniu: za 5 
radnych, przeciw 0, wstrzymał się 1; 
- nr 2 ds. Budżetu w głosowaniu: za 5 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
 
W nawiązaniu głos zabrała radna Stanisława Hajduk-Bies która stwierdziła, że w Mikołowie jest 
jedna spółka – ZIM – w której miasto jest jedynym wspólnikiem i jeśli radni mają decydować 
o możliwości zbywania udziałów, to powinno być jakieś zabezpieczenie przed zbyciem pakietu 
większościowego. ZIM to działka strategiczna – woda i ciepło – gdybyśmy zbyli pakiet 
większościowy, to byśmy stracili kontrolę nad ceną ciepła i wody. Stwierdziła, że uważa, 
iż w uchwale powinien być paragraf, który nie zezwoli na sprzedaż pakietu większościowego spółki 
komunalnej. Oceniła, że bez tego, jest to duże niebezpieczeństwo i brak wyobraźni.  
 
Sekretarz miasta Jakub Jarząbek zgłosił autopoprawkę polegającą na wprowadzeniu 
następujących zmian: 
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- w § 1 usunąć oznaczenie ustępu pierwszego, 
- w  § 1 ust. 1 pkt 3 słowo „Miasta” zastąpić słowem „Miejską”. 
 
Więcej zgłoszeń nie było. 
 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. uchwały wraz ze zgłoszonymi autopoprawkami.  
 
Za przyjęciem głosowało 15 radnych, przeciw 3, wstrzymał się 1.  
Uchwała nr LXXII/748/2023 została podjęta większością głosów.  
 

f) określenia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 
roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub gminnej 
ewidencji zabytków znajdujących się na terenie gminy Mikołów – poprawiony druk 

 
Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska – poinformowała, że projekt uchwały został 
pozytywnie zaopiniowany przez komisje: 
- nr 7 ds. Kultury, Sportu, Informacji i Promocji z wnioskiem o przeredagowanie treści § 9 ust. 1 i 2 
w głosowaniu: za 9 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0;  
- nr 2 ds. Budżetu w głosowaniu: za 5 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0.  
 
Główny specjalista ds. zabytków Andrzej Gortel poinformował, że wnioskowana przez Komisję 
RM nr 7 ds. Kultury, Sportu, Informacji i Promocji zmiana została naniesiona i druk uchwały został 
wymieniony. 
 
Następnie radny Krzysztof Żur odniósł się do treści § 9 ust. 1 i stwierdził, że według niego ustęp 
ten powinien brzmieć następująco „Dotacja z budżetu Miasta może być udzielona w wysokości do 
100% ogółu nakładów na wykonanie prac lub robót budowlanych.” Dalsza część ustępu jest według 
niego niepotrzebna. 
 
Nastąpiła dyskusja, w której głos zabrali: główny specjalista ds. zabytków Andrzej Gortel, radna 
Ewa Chmielorz, przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska oraz zastępca burmistrza 
Mateusz Handel. 
 
Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska ogłosiła 5-minutową przerwę w celu 
doprecyzowania treści § 9 ust. 1. 
 
Po przerwie zastępca burmistrza Mateusz Handel przeprosił za zamieszanie. Poinformował, 
że w normalnych okolicznościach uchwała by została zniesiona. Jednak są podmioty, które 
otrzymały dotacje na prace związane z zabytkami i czas na tyle nagli, że boi się, że beneficjenci nie 
zdążą zrealizować inwestycji. Nie wiadomo też, jak Wojewoda podejdzie do tych uchwał, gdyż 
każda gmina podejmuje je na nowo. Odczytał nową treść § 9 ust. 1: „Dotacja z budżetu Miasta 
może być udzielona w wysokości do 100 % ogółu nakładów na wykonanie prac lub robót 
budowlanych, jeżeli zabytek posiada wyjątkową wartość historyczną, artystyczną lub 
naukową albo wymaga przeprowadzenia złożonych pod względem technologicznym prac 
konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych, albo gdy jego stan wymaga 
niezwłocznego podjęcia prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych.” 
Poinformował, że treść tego ustępu jest zgodna z zapisami ustawy. 
 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. uchwały wraz ze zgłoszoną autopoprawką.  
 
Za przyjęciem głosowało 16 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 4.  
Uchwała nr LXXII/749/2023 została podjęta większością głosów.  
 

g) trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków Zespołu 
Interdyscyplinarnego 
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Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że projekt uchwały został 
pozytywnie zaopiniowany przez Komisję nr 6 ds. Społecznych w głosowaniu: za 7 radnych, 
przeciw 0, wstrzymało się 0. 
 
Zapytań ani uwag nie było. 
 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. uchwały.  
 
Za przyjęciem głosowało 19 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0.  
Uchwała nr LXXII/750/2023 została podjęta większością głosów.  
 

h) zmiany uchwały nr XXIII/229/2020 Rady Miejskiej Mikołowa z dnia 21 kwietnia 2020 
r. w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt 
w ośrodkach wsparcia – w schroniskach dla osób bezdomnych oraz schroniskach dla 
osób bezdomnych z usługami opiekuńczymi 

 
Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że projekt uchwały został 
pozytywnie zaopiniowany przez Komisję nr 6 ds. Społecznych w głosowaniu: za 7 radnych, 
przeciw 0, wstrzymało się 0. 
 
Zapytań ani uwag nie było. 
 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. uchwały.  
 
Za przyjęciem głosowało 20 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0.  
Uchwała nr LXXII/751/2023 została podjęta jednogłośnie.  
 

i) przyjęcia Programu Współpracy Gminy Mikołów z organizacjami pozarządowymi 
oraz innymi uprawnionymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego na rok 2024 – projekt uchwały wycofany z porządku obrad 

 
j) zasad i trybu korzystania z obiektów i urządzeń użyteczności publicznej w szkołach 

i przedszkolach 
 

Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska – poinformowała, że projekt uchwały został 
pozytywnie zaopiniowany przez komisje: 
- nr 6 ds. Społecznych z uwagą dotyczącą zmiany szyku zdania § 1 ust. 2, w głosowaniu: za 7 
radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0.  
- nr 2 ds. Budżetu w głosowaniu: za 4 radnych, przeciw 0, wstrzymał się 1. 
 
Sekretarz miasta Jakub Jarząbek zgłosił autopoprawkę polegającą na zmianie szyku w § 1 ust. 2 
tak aby brzmiał: „Do nieodpłatnego korzystania mogą być oddawane  obiekty i urządzenia 
w szkołach i przedszkolach  wyłącznie osobom fizycznym, osobom prawnym, jak również 
jednostkom organizacyjnym nieposiadającym osobowości prawnej w celu wypełniania zadań 
społecznie użytecznych, a także z inicjatywy społeczności lokalnych, w tym na prowadzenie zajęć 
z zakresu kultury i sportu, z których realizacji, z wykorzystaniem obiektu lub urządzenia, osoby 
te nie będą osiągały dochodu lub jakichkolwiek innych korzyści materialnych.” 
 
Zapytań ani uwag nie było. 
 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. uchwały wraz ze zgłoszoną autopoprawką.  
 
Za przyjęciem głosowało 20 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0.  
Uchwała nr LXXII/752/2023 została podjęta jednogłośnie.  
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k) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności gruntowej 

 
Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że projekt uchwały został 
pozytywne zaopiniowany przez Komisję nr 4 ds. Rozwoju Miasta w głosowaniu: za 7 radnych, 
przeciw 0, wstrzymało się 0. 
 
Zapytań ani uwag nie było. 
 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. uchwały.  
 
Za przyjęciem głosowało 19 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 0.  
Uchwała nr LXXII/753/2023 została podjęta większością głosów.  
 

l) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej w Mikołowie przy 
ul. Modrzewiowej (działki nr 2254/54 i 2758/54) 

 
Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że projekt uchwały został 
pozytywnie zaopiniowany przez Komisję RM nr 4 ds. Rozwoju Miasta w głosowaniu:  
za 4 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 3. 
 
Zapytań ani uwag nie było. 
 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. uchwały.  
 
Za przyjęciem głosowało 17 radnych, przeciw 0, wstrzymało się 3.  
Uchwała nr LXXII/754/2023 została podjęta większością głosów. 
 

a) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej w Mikołowie przy 
ul. Modrzewiowej (działki nr 2759/54 i 2255/54) 

 
Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że projekt uchwały został 
pozytywnie zaopiniowany przez Komisję RM nr 4 ds. Rozwoju Miasta w głosowaniu: za 4 radnych, 
przeciw 2, wstrzymał się 1. 
 
Zapytań ani uwag nie było. 
 
Nastąpiło głosowanie nad przyjęciem ww. uchwały.  
 
Za przyjęciem głosowało 15 radnych, przeciw 2, wstrzymało się 3.  
Uchwała nr LXXII/755/2023 została podjęta większością głosów. 
 
Do pkt 6 
 
Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że do Rady Miejskiej 
Mikołowa wpłynęły: 
- zawiadomienie o wszczęciu postępowania nadzorczego w sprawie stwierdzenia nieważności 
uchwały nr LXX/715/2023 Rady Miejskiej Mikołowa z dnia 29 sierpnia 2023 r. w sprawie trybu  
i sposobu powoływania oraz odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego – poprawioną 
uchwałę podjęto na dzisiejszej sesji, 
- zawiadomienie o wszczęciu postępowania nadzorczego w sprawie stwierdzenia nieważności 
uchwały nr LXX/717/2023 Rady Miejskiej Mikołowa z dnia 29 sierpnia 2023 r. w sprawie zasad 
i trybu korzystania z obiektów i urządzeń użyteczności publicznej w szkołach i przedszkolach – 
poprawioną uchwałę podjęto na dzisiejszej sesji, 
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- uchwała Rady Miasta Gliwice nr XLIX/1013/2023 z dnia 14 września 2023 r. w sprawie przyjęcia 
apelu o podjęcie skutecznych działań mających na celu poprawę czystości wody rzeki Kłodnicy 
oraz zapewniających ochronę miasta Gliwice przed powodzią – omawiany na posiedzeniach 
Komisji RM nr 5 ds. Ochrony Środowiska – która poparła apel – oraz Komisji RM nr 3 
ds. Gospodarki Miejskiej, 
- informacja Wojewody Śląskiego dotycząca oświadczeń majątkowych złożonych Wojewodzie 
Śląskiemu przez Przewodniczącą Rady Miejskiej i Burmistrza Mikołowa za 2022 rok – odczytała. 
 
Do pkt 7 
  
Burmistrz Mikołowa Stanisław Piechula poinformował, że: 
- sprawozdanie z realizacji uchwał zostało złożone,  
- wszystkie ważniejsze wydarzenia z okresu międzysesyjnego zamieszczone są w Informatorze, 
który przedłożył radnym i mieszkańcom.  
 
Do pkt 8 
 
Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska złożyła interpelacje: 
- w sprawie postawienia dodatkowych ławek i koszy na śmieci w okolicach ul. Przyjaciół, 
Płk. Kiełbasy, Południowej, Gwarków, 
- uciążliwości związanych z pracą fermy drobiu przy ul. Przyjaciół. 
 
Radny Krzysztof Żur zapytał, czy przedmiotowe interpelacje zawierają zapytania? 
 
Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska w odpowiedzi odczytała swoje interpelacje. 
 
Do pkt 9 
 
Przewodnicząca RM Katarzyna Syryjczyk-Słomska poinformowała, że wpłynęła: 
- odpowiedź głównego specjalisty ds. zabytków Andrzeja Gortela z dnia 16 października 2023 r. na 
zapytanie radnej Ewy Chmielorz dotyczące Gminnej Ewidencji Zabytków. 
 
Do pkt 10 
 
Radna Grażyna Ostafin w imieniu mieszkańców zwróciła się z zapytaniem, kiedy zostanie 
naprawiona nawierzchnia ul. Pszczyńskiej, na wysokości byłego sklepu „Rolnik”? 
 
Zastępca burmistrza Mateusz Handel poinformował, że ten fragment ul. Pszczyńskiej będzie 
remontowany w ramach 3 etapu inwestycji, który ma się rozpocząć wiosną 2024 roku. 
 
Radny Krzysztof Żur wystąpił z dwoma tematami:  

1) poruszył temat niedawnego kolejnego wypadku samochodu z pieszym, do którego doszło na 
wysokości kościoła w Borowej Wsi. Stwierdził, że w jego i okolicznych mieszkańców 
mniemaniu, wypadek jest wynikiem tego, że na wysokości skrzyżowania z ul. Strażacką 
brakuje oznakowanego przejścia dla pieszych. Brak przejścia dotyczy głównie mieszkańców 
na wschód od kościoła. Zwrócił się do Burmistrza Mikołowa z prośbą o zorganizowanie 
spotkania przedstawicieli gminy Mikołów z przedstawicielami Generalnej Dyrekcji Dróg 
Krajowych i Autostrad, Policji, lokalnych władz sołeckich oraz radnych – które byłoby 
otwarte również dla zainteresowanych mieszkańców – w celu omówienia problemu. 
Zaproponował, aby spotkanie odbyło się w godzinach wieczornych, aby od razu zobaczyć 
w czym problem. Stwierdził, że w godzinach wieczornych i w nocy w tym miejscu jest 
ciemno i być może sytuację poprawiłoby zamontowanie dodatkowej latarni, 

2) poinformował, że w związku z remontem drogi wojewódzkiej nr 925 i uciążliwościami, 
jakie powoduje wprowadzony ruch wahadłowy na tym odcinku ul. Oświęcimskiej, kierowcy 
skracają sobie drogę, omijają korki ul. Pogodną, ul. Kukułczą, ul. Polną i ul. Strażacką. 
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Stwierdził, że należałoby wykonać analizę stanu technicznego tych dróg, żeby następnie 
mieć podstawę wystąpienia o odszkodowanie w przypadku zniszczenia nawierzchni. 

 
Burmistrz Stanisław Piechula: 
- odnośnie do pierwszej kwestii stwierdził, że rozważy temat organizacji spotkania, 
- odnośnie do drugiej kwestii wyjaśnił, że tymi ulicami nie jeżdżą maszyny budowlane, remontowe 
tylko samochody osobowe i jest to lokalny ruch. Nie jest to podstawa do roszczeń. 
 
Radna Stanisława Hajduk-Bies: 
- zapytała, kto wydał zgodę na wycinkę drzew wzdłuż drogi w kierunku Wyr, której część znajduje 
się w granicach Mikołowa? Poinformowała, że została wykonana w okresie ochronnym, 
a mieszkańcy mówią, że to był horror – są zdjęcia ptaków i zwierząt, które ucierpiały, 
- zapytała, co dzieje się z budynkiem po przedszkolu na Waryńskiego? 
 
Zastępca burmistrza Mateusz Handel: 
- odnośnie do pierwszej kwestii zwrócił uwagę na rozdział kompetencji. Wyjaśnił, że za remont 
drogi wojewódzkiej 928 w całości odpowiedzialny jest Zarząd Dróg Wojewódzkich i to tam 
powinny być kierowane uwagi i zapytania z tym związane. Poinformował, że trudno mu 
odpowiedzieć na to pytanie, gdyż takiej wiedzy nie ma. To nie jest w kompetencjach Urzędu 
Miasta, 
- odnośnie do drugiej kwestii ponownie poinformował, że robione są analizy pod kątem 
przystosowania lokalu na cele oświatowe – pod wynajem albo sprzedaż. Na ten moment lokal jest 
nieużytkowany. 
 
Radny Andrzej Sukiennik zwrócił się do Burmistrza Mikołowa z prośbą o interwencję w sprawie 
porzuconego wraku samochodu, który od kilku miesięcy leży przy drodze po prawej stronie, na 
odcinku od skrzyżowania w Borowej Wsi w stronę Paniów (około 15 metrów od drogi przy rzece 
Promnej). 
 
Z uwagi na brak dalszych głosów i wyczerpanie porządku obrad, Przewodnicząca Rady 
podziękowała za udział w obradach i zamknęła sesję.  
 
Obrady zakończono o godz. 1702. 
Na tym protokół zakończono.  
 
Informacja: 
Zgodnie z § 33 ust. 2 Statutu Miasta Mikołowa do protokołów z sesji Rady Miejskiej Mikołowa 
dołącza się nagranie z przebiegu obrad. Nagranie znajduje się również na stronie internetowej  
– link: https://esesja.tv/transmisje_z_obrad/141/rada-miejska-mikolowa.htm 
 
 
Protokołowała: Przewodnicząca  
 Rady Miejskiej Mikołowa 
Katarzyna Pustułka 
  Katarzyna Syryjczyk-Słomska 


